
ACTA 

Comissió de Seguiment del Consell de Barri del Raval
 

Data: 29.11.2016  Hora: 19h

Lloc: Centre Cívic Drassanes 

Participants

Entitat   Nom i cognoms 

   

IMMA SOLÉ      Biblioteca St. Pau i Sta. Creu 

EVA LÁZARO      ASSOC JOVES TEB RAVALNET 

NURIA SERRA      Taula de Mediació de Folch i Torres 

ANTONI FEIXA       Taula de Mediació de Folch i Torres 

JORDI FARRES      ESCOLA DE MÚSICS JPC 

ENRIC MENA      Taula del Raval, AAVV Cera, AIPCC 

MARIO AGUILÓ      VEÍ 

FINA GARCIA       IMPULSEM 

MERCE BORRAS      Conservatori Liceu 

MARIA SERRAT       Conservatori Liceu 

LUCELY NARVAEZ     Biblioteca St. Pau i Sta. Creu 

JÚLIA BAREA      Consellera Ciutadans 

JORDI BORDAS      Conseller ERC 

ESPERANÇA BUSQUETS    Tècnica de Barri del Raval 

EVA ALFAMA  Consellera de Barcelona en Comú 

 

Participants que excusen la seva assistència

SANTIAGO IBARRA  Conseller de Barcelona en Comú  

JUST PÉREZ      Tècnic de Barri del Raval 

 

Temes tractats

La consellera obre la sessió exposant els temes a tractar: 

1‐ Seguiment dels compromisos del darrer Consell de Barri (13.10.2016) 
2‐ Propostes de temes pel proper Consell de barri 

 

1.‐ Seguiment dels compromisos del darrer Consell de Barri  

 Pl Salvador Seguí: Al plenari de 1 de desembre de 2016 es presenta una Mesura de govern 
sobre  la plaça  Salvador  Seguí  –  c/ d'en Robador  en  la qual  es  recopila  informació  sobre  les 
actuacions  realitzades  fins  al moment  i  es plantegen  les  accions  a desenvolupar  els propers 
anys.  Entre  d’altres:  es  traslladarà  la  Oficina  d’habitatge  als  locals  de  l’IEC,  es  posarà  un 
dinamitzador comunitari, es seguiran desenvolupant mesures per dinamitzar locals comercials, 
es  continuarà  rehabilitant  habitatge,  etc.  També  es  durà  a  terme  una  petita  intervenció 
urbanística a  la plaça Salvador Seguí en connexió amb  la Rambla del Raval  i  la plaça Vázquez 
Montalbán.  



 Obres Pl Folch i Torres: S’ha realitzat la licitació queda pendent l’adjudicació. S'està treballant 
per desbloquejar el tema de l'espai contiguu a l'institut.  Queda pendent passar el contacte de 
la persona de la Diputació per tal d’agilitzar les gestions. 
 

 Recollida pneumàtica  i  reurbanització Raval  sud: S'ha  realitzat el procés participatiu d'obres 
d'aquesta  zona  i  decidit  que  s'ampliarà  la  xarxa  als  carrers  Est,  Arc  del  teatre,  Guàrdia, 
Montserrat, Cervelló i passatge Gutenberg. 
 

 Informació sobre  l’estat de  les obres dels  trasllats dels equipaments de  salut: Les obres de 
c/Sant  Oleguer  nº  17  s'han  finalitzat  i  ja  s'ha  traslladat  el  servei  del  Centre  d’Urgències 
d’Atenció Primària de Ciutat Vella‐Peracamps (CUAP). A mitjans desembre es canviarà el sentit 
del carrer Sant Ramon (passarà a ser de pujada per permetre l'entrada de les ambulàncies des 
de Nou de  la Rambla fins al CUAP,  i sortiran després per Sant Ramon fins al carrer Sant Pau). 
S'està treballant per millorar els espais per a l’aparcament de les ambulàncies a la Plaça Pieyre 
de Mandiargues i adaptar el gual d’entrada.  

 
Torn obert de paraules 

 Enric Mena (Taula del Raval) Comenta que a  l’edifici de Sant Oleguer els malalts es mullen al 
sortir de l’ambulància pq l’edifici no té “visera” 

 Núria  Serra  (Taula  de Mediació  de  Folch  i  Torres)  comenta  que  queda  pendent  passar  el 
contacte de la persona de la Diputació per tal d’agilitzar les gestions. D’altra banda es parla de 
l’estat  de  deteriorament  que  pateix  la  plaça  per  les  conductes  d’incivisme:  crits,  pixums, 
estades de persones amb consum d’alcohol al carrer, etc.  S’exposa la situació tant als Jardins 
de Sant Pau del Camp, com a la Pl Folch i Torres. 

 Toni  Feixa  (Taula  de Mediació  de  Folch  i  Torres)  Exigeix  l’actuació  dels  serveis municipals, 
demana  més  efectivitat,  i  que  es  multin  certes  conductes.  Recorda  que  fa  7  anys  de  la 
problemàtica 

 Maria Serrat (Conservatori Liceu) demana una intervenció que millori els Jardins, reclama que 
es pugui rescatar la idea de Raval Cultural que inclou itineraris pels espais d’interès cultural. Es 
proposa una intervenció que compti amb els diferents agents o entitats que donen als Jardins. 
Es podrien fer Jazz sessions, etc. 

 La consellera explica que davant l’augment en un 30% de la problemàtica de sensellarisme i de 
pobresa extrema el govern municipal ha augmentat el pressupost. Es un tema complicat i en el 
que intervenir no sempre és suficient.  

 La  tècnica  de  barri  comenta  la  intervenció  dels  diferents  serveis  a  la  Pl  Folch  i  Torres  i  les 
propostes, encara en fase de valoració, als Jardins de Sant Pau. 
 
 

2.‐ Propostes de temes pel proper Consell de barri del 19 de desembre. 
La Consellera exposa  la voluntat del govern de proposar  temes per a  la part monogràfica  i de 
debat dels  consells de barri.  Es portaran qüestions que  s’estiguin  treballant  i/o  sobre  els que  
calgui prendre una decisió a curt o mig termini per a debatre al consell de manera que el que es 
treballi als consells de barri pugui tenir més incidència en l’acció el districte i vincular les decisions 
que afecten al barri amb l’espai de participació del Consell de Barri. En qualsevol cas, es portaran 
propostes que es sotmetran a  la consideració de  la comissió de seguiment per valorar si s’està 
d’acord a incloure’ls com a punt monogràfic o no. En cas que no hi hagi acord o bé no es portarà 
al  consell de barri o bé  s’inclourà a  la part  informativa  si  s’escau, mentre es  treballarà  com a 
monogràfic el tema escollit pels membres de la comissió de seguiment.  
 
De cara al consell de barri del desembre es proposa parlar de la intervenció urbana de Rambla del 
Raval, Pl SSeguí  i Pl V Montalbán com tema monogràfic:  fer una primera sessió de participació 
sobre aquests espais, en la que es recollirien propostes, demandes, etc. I a posteriori, fer sessions 
més específiques per temes (vetlladors, etc). 
 



En general no es veu malament. Però alhora es comenta  la  importància de  tractar el  tema del 
SENSELLARISME, que es veu com un gran problema al barri. Tenint en compte que és un tema 
delicat, la consellera proposa que es porti al primer consell de barri de 2017 per tenir temps de 
preparar‐ho bé. Es compromet a portar a la propera comissió de seguiment una proposta de com 
es podria abordar per  treballar‐ho  conjuntament  i acabar de plantejar  la  sessió del  consell de 
barri.  A  la  propera  comissió  de  seguiment  s’acabarà  d’acordar  doncs  portar  el  tema  de  les 
persones sense llar al consell de barri.  
 
Fina Garcia (Impulsem) Explica que caldria valorar la possibilitat de canvis en la dinàmica, doncs 
si es divideixen els temes per grups, sempre queda la sensació de que podries aportar al grup que 
no has assistit. 
 
Eva  Lázaro  (TEB):  Comenta  que  al  TEB  s’està  treballant  amb  els  joves  aquest  tema.  Caldrà 
adaptar l’horari del Consell de Barri per a facilitar la participació dels joves. 
 
 

 

Acords

 

 L’ordre del dia per el Consell de Barri del Raval del 19.12.2016: Intervenció de millora urbana 
Rambla del Raval, Pl S.Seguí i Pl V Montalban. 

 A la comissió de seguiment de gener/febrer 2017 es portarà la proposta de com abordar el 
tema del Sensellarisme. 

 El tema per al primer Consell de barri de 2017 serà el de Sensellarisme. Per permetre que 
participin els joves es tractarà com a primer punt, el segon punt de l’ordre del dia serà l’informe 
de Regidora. 

 Respecte a la dinàmica dels Consells de barri es proposa que es facin petits grups, i així tothom 
podrà tractar el mateix tema. 
 
 

Es clou la Comissió de Seguiment a les 20.30 
 
 
Acta presa per la Tècnica de barri E. Busquets 
 

 


